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Bibliotheek 
1. Wat is de impact van de voorgestelde bezuiniging op de bibliotheek (a € 52.000), 

wat gaan bezoekers van de bibliotheek hiervan merken?  
 
ANTWOORD: 
De subsidie voor de bibliotheek bestaat uit een lokaal en een centraal component. Het 
centrale component dekt gemeenschappelijke kosten, zoals de gezamenlijke collectie, 
media en het kantoorpand. Het lokale component omvat onder meer de compensatie voor 
het lokale dienstenaanbod en de huur-kosten van de bibliotheeklocaties in Bladel en 
Hapert. Deze afspraken zijn vastgelegd in de bestuursovereenkomst tussen de 
deelnemende gemeenten van Bibliotheek De Kempen (Bergeijk, Bladel, Cranendonck, 
Eersel, Oirschot, Reusel-De Mierden en Valkenswaard). 
 
Volgens artikel 8.1 van de bestuursovereenkomst mag de vermindering van subsidies 
maximaal 10% van de lokale kosten bedragen. Daarnaast dient overleg plaats te vinden 
met de bibliotheek om frictie-kosten te voorkomen. Als de subsidie dusdanig wordt 
verlaagd dat frictiekosten dreigen, moet de gemeente hierover in gesprek gaan met de 
bibliotheek. 
 
De bezuiniging op de bibliotheeksubsidie zal onvermijdelijk invloed hebben op het lokale 
aanbod van de bibliotheek in Bladel. Wat dit precies betekent voor het huidige 
dienstenaanbod en het openhouden van beide locaties in de gemeente Bladel is op dit 
moment nog onduidelijk. Dit zal, indien de raad de bezuiniging vaststelt, nader moeten 
worden afgestemd met Bibliotheek De Kempen. 

 
2. Waarom verwijst het college in de tekst naar de huidige twee locaties, zou deze 

bezuiniging kunnen leiden tot sluiting van een van deze locaties?  
 

ANTWOORD: 
De subsidie aan de bibliotheek dekt de huurkosten voor zowel de locaties in Bladel als 
Hapert. Als de subsidie wordt verlaagd, kan dit invloed hebben op het openhouden van één 
van de locaties. De sluiting van een van de twee bibliotheken is echter niet direct 
gekoppeld aan deze bezuiniging. Het is uiteindelijk aan de gemeenteraad om een 
principiële discussie te voeren over de wenselijkheid van twee bibliotheeklocaties in de 
gemeente Bladel. De gevolgen van de bezuiniging zullen, indien de maatregel wordt 
doorgevoerd, verder in overleg met Bibliotheek De Kempen worden onderzocht. 
 
 

3. Is er nagedacht over de effecten (van o.a. laaggeletterdheid) op de lange 
termijn? 
 
ANTWOORD: 
Ja, er is nagedacht over de langetermijneffecten van de bezuiniging. De huidige 
exploitatiesubsidie en de overbruggingsmiddelen voor de Zorgplicht stellen de bibliotheek 
in staat om haar maatschappelijke functie te vervullen. Kwetsbare groepen zoals ouderen, 
laaggeletterden en inwoners met beperkte digitale vaardigheden krijgen hierbij 
ondersteuning. Investeringen in de bibliotheek kunnen helpen om escalatie naar duurdere 
zorg en maatschappelijke problemen, zoals sociaal isolement en werkloosheid, te 
voorkomen. 
 
De gemeente heeft op grond van de Wet stelsel openbare bibliotheekvoorzieningen (Wsob) 
de plicht om te zorgen voor een volwaardige openbare bibliotheek. Deze vervult vijf 
functies: het beschikbaar stellen van kennis en informatie, ontwikkeling en educatie, 
leesbevordering, ontmoeting en debat, en kennismaking met kunst en cultuur.  



Vanaf 2026 wordt deze zorgplicht verder aangescherpt. Of we met de verminderde subsidie 
aan deze verplichting kunnen blijven voldoen, moet nog worden onderzocht met de 
bibliotheek. 
 
Een lagere subsidie kan leiden tot verschraling van het aanbod, zoals minder activiteiten, 
kortere openingstijden en beperkte bereikbaarheid. Dit kan vooral kwetsbare groepen 
raken en de toegankelijkheid verminderen. Indien een locatie zou sluiten, kan dit negatieve 
gevolgen hebben voor inwoners in die omgeving. 
 
Daarnaast is er de afgelopen jaren flink geïnvesteerd in de locaties in Hapert en Bladel. Een 
verminderd aanbod kan deze investeringen deels tenietdoen. Op de lange termijn kan een 
daling van middelen voor leesbevordering en digitale vaardigheden leiden tot toenemende 
laaggeletterdheid en vermindering van zelfredzaamheid, wat uiteindelijk hogere kosten 
voor zorg en welzijn kan opleveren. 
 
Om deze risico's te beperken, is zorgvuldige afstemming met Bibliotheek De Kempen 
cruciaal bij de verdere uitwerking van deze bezuiniging. Het doel is om negatieve gevolgen 
voor inwoners zoveel mogelijk te minimaliseren. 

 
Programmakosten Jeugd GRSK 
4. Wat betekent het initiëren van bezuinigingen (a € 200.000) op ontwikkeling 

programmakosten jeugd? Wat gaan jeugdigen/inwoners hiervan merken?  
 

ANTWOORD:  
De gevolgen hiervan moeten gaan blijken. Zowel qua draagvlak (in het bestuur van GRSK) 
als qua uitwerking indien het GRSK-bestuur overgaat tot het omarmen van de oproep om 
te gaan ombuigen. Pas nadat het bestuur van GRSK hiermee aan de slag gaat, komt er 
meer duidelijkheid over de gevolgen. 

 
5. Hoe verhoudt zich dit tot de genoemde € 700.000 bij de lopende ontwikkelingen?  
 

ANTWOORD:  
De genoemde €700.000 betreft een verwachte kostenstijging van de programmakosten 
GRSK die voornamelijk betrekking hebben op het thema jeugd.  
Het college wil een signaal afgeven over de verwachte hogere kosten, zoals gepresenteerd 
bij de ontwikkelingen. De genoemde ombuigingen zijn bedoeld als een dempend effect op 
deze verwachte ontwikkeling. 

 
Overige functionarissen 
6. Wat betekent de voorgestelde bezuiniging op de combinatiefunctionaris sport? 

Gaat dit om Click Sport? Wat zouden inwoners van deze bezuiniging merken?  
 

ANTWOORD: 
De bezuiniging betreft alleen het bewegingsonderwijs (de gymlessen). Deze worden nu 
mede vanuit het Rijk en de gemeente gefinancierd, terwijl het voorstel is om dit niet meer 
te doen en de school dit volledig zelf te laten financieren. De school krijgt daar ook vanuit 
Lumpsum middelen voor, dus dat zouden ze moeten kunnen opvangen. Bovendien mag de 
rijksbijdrage ook niet meer voor bewegingsonderwijs ingezet worden vanaf 1-1-2027, dus 
die middelen zou de school sowieso niet meer krijgen. 
Vanuit het Rijk is besloten dat de rijksmiddelen vanuit de brede regeling combinatiefuncties 
vanaf 1-1-2027 alleen nog voor naschools sportaanbod en sportstimulering ingezet mogen 
worden. Click Sport is naschools sportaanbod en dat kan nog steeds met rijksmiddelen 
gefinancierd worden en kan gewoon in stand gehouden worden. 
De inwoners zouden hier uiteindelijk niets van moeten merken, aangezien Click Sport 
gewoon kan blijven bestaan en er uiteraard ook gewoon nog steeds gymlessen gegeven 
zullen worden (is de school namelijk wettelijk verplicht). Echter zal de school er wel iets 
van merken, want zij zullen hun lumpsum middelen anders moeten inzetten. 
 
 

 



7. Klopt het dat de programmamanager voor de MFA’s die was opgenomen bij 
lopende ontwikkelingen in de longlist is komen te vervallen in het huidige 
voorstel van het college.  
 
ANTWOORD:  
Dat klopt niet. Deze ontwikkeling heeft enkel een effect op de jaren 2025 en 2026. Voor de 
jaren daarna is geen besluit genomen. Daardoor heeft deze ontwikkeling geen structurele 
impact op het meerjarig saldo en is deze in het voorstel met de shortlist vervallen. 


